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Cizinci v Česku

ČT 1, 27.2.2014, 19:00, Pořad: Události, Téma: Filozofická fakulta
Marcela AUGUSTOVÁ, moderátorka
--------------------
A dodávám další čísla. Z ciziny pochází každý 25. obyvatel republiky. Celkem jich tu podle nejnovějších dat statistiků žije
přes 440 tisíc, což se rovná 4 procentům. Nejčastěji jde o Ukrajince, druhá příčka patří Slovákům, třetí Vietnamcům a
na čtvrtém místě se usadili Rusové. No a cizinci tvoří taky celou desetinu studentů tuzemských vysokých škol, bezmála
40 tisíc. Tři pětiny z toho jsou Slováci a i tady je patrná síla ruské komunity.
/ Ukázka /
Edita HORÁKOVÁ, redaktorka ČT
--------------------
Video lákající ruskou mládež ke studiu na českých vysokých školách. Podobných videí i stránek agentur jsou desítky.
Liuba KOPECKÁ, postgraduální studentka
--------------------
Často investují peníze do reklamy v Rusku.
Edita HORÁKOVÁ, redaktorka ČT
--------------------
Doktorandka Liuba Kopecká přijela do Prahy před 5 lety. O fenoménu ruských studentů píše dizertační práci. Mít český
titul je podle ní prestižní, a když zrovna student nenaletí předražené agentuře, tak taky vcelku levná záležitost.
Liuba KOPECKÁ, postgraduální studentka
--------------------
Největším lákadlem je to, že studium pro zahraniční studenty je zdarma, pokud ten student mluví česky.
Edita HORÁKOVÁ, redaktorka ČT
--------------------
A tak se jedinou výraznou investicí stává kurz češtiny. Ten přijde zhruba na 100 tisíc. Tu samou částku by přitom studenti
v Rusku mohli zaplatit, co by školné za jediný rok. Za 10 let narostl počet ukrajinských studentů 8 krát, běloruských 13
krát, ruských 29 krát a kazašských dokonce 40 krát.
Jan ŠKRHA, prorektor pro zahraniční styky, Univerzita Karlova
--------------------
Jsme rádi a naopak to podporujeme. Určitě zatím nepovažujeme za vhodné zpoplatňovat, nehledě na to, že je potřeba
určitým způsobem i zdůvodnit, proč bychom to dělali.
Edita HORÁKOVÁ, redaktorka ČT
--------------------
Třeba na Karlově univerzitě se zahraniční studenti zajímají nejvíc o obory na pedagogické a filozofické fakultě. Magistry
navíc láká tady medicína a Fakulta humanitních studií.
Martin VOKÁLEK, mluvčí, Česká studentská unie
--------------------
Jsem se setkal s názory, že hodiny a výuka jako taková, mnohdy právě kvůli rusky mluvícím studentům, je poměrně
zpomalená a učitel musí často nějakou látkou 2 krát, 3 krát vysvětlovat.
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Edita HORÁKOVÁ, redaktorka ČT
--------------------
I přesto podle zástupců studentů vnášejí zahraniční vysokoškoláci do lavic konkurenci a taky nutnost, snažit se. Podle
kritiků ale jen dočasně, pro mnoho zahraničních studentů bývá totiž Česko jen přestupní stanicí. Edita Horáková, Česká
televize.


